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Økonomi- og Indenrigsministeriet

Folketingets Kommunaludvalg har den 23. maj 2012 stillet følgende spørgsmål 
nr. 31 (L 187) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 31:
”Ministeren bedes uddybende redegøre for, hvorfor man mener, at den op-
krævede ejendomsskat i andelsboligforeningen i Ishøj er udtryk for en meget 
lav ejendomsskat.”

Svar:
Ejendomsskatteloven administreres af kommunerne, hvorfor ministeriet ikke 
har adgang til de fornødne oplysninger om konkrete ejendomme og derved ik-
ke mulighed for at gå ind i konkrete skatteberegninger.

Spørgsmålet giver imidlertid anledning til at understrege, at lovforslaget er af-
født af det forhold, at den nuværende § 1, stk. 4 rummer en beregningsregel 
for grundskatteloftet, som indebærer, at grundskatteloftet bliver sat lavere end 
ved indførelsen af stigningsbegrænsningen. Det skal understreges, at formålet 
med grundskatteloftet er at sikre borgerne mod pludselige store hop i ejen-
domsskatten. Formålet er således ikke at sikre en særlig lav skat, jf. også ind-
ledning i besvarelsen af spørgsmål nr. 1
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